
Moció per sol·licitar un compromís ferm sobre la gestió de la reforma de la residència
ICASS de Reus

Des de l'anunci del tancament de l'única residència 100% pública de Reus el mes d'octubre
de l'any passat, els residents, familiars i treballadors d'aquesta han viscut una alteració greu
en les seves vides que els ha portat a conviure amb una constant situació de desinformació.
Durant aquests mesos, han demanat que se'ls notifiqués qualsevol avenç en el procés; tant
al govern municipal, com a la Generalitat, però no ha estat així, ja que sovint han rebut les
novetats a través dels mitjans de comunicació. També estan mobilitzades per demanar que
no se separin els avis a diferents centres ni de les seves cuidadores, per la millor adaptació
dels usuaris, el recomanable és que el trasllat momentani dels residents sigui en un bloc
conjunt.

La Generalitat es va instal·lar, des del primer dia, en el pensament ferm que era
indispensable treure els avis de la residència perquè l'edifici necessitava massa millores i
podia arribar a ser perillós. De fet, defensava que aquesta perillositat s'havia detectat a
través d'un informe tècnic, un document que, després de demanar-ho insistentment a través
del grup parlamentari de la CUP, encara no ha aparegut. Només es va facilitar un redactat
de l'evolució de l'edifici al llarg dels anys i un recompte d'alguns problemes de l'edifici, i és
aquest document el que es va fer públic a mitjan mes de novembre. Per tant, la redacció
d'aquest text era posterior a l'anunci del tancament de la residència.

Aquesta incongruència no es va quedar aquí; la informació que va recopilar l'arquitecte que
va redactar el document no conclou que l'edifici estigui en estat ruïnós. Pel que fa als
problemes estructurals que s'hi exposen, parlen de danys en un mur extern i a la façana,
que en cap cas tenen a veure amb els fonaments de la residència. Tot i això, aquest
determina que la reforma no es pot dur a terme mentre hi hagi residents. Una determinació
que, després de ser consultada amb arquitectes, no és certa i que només ens porta a
pensar que hi ha un interès al darrere.

L'última notificació per part de la Generalitat va ser l'anunci, únicament a través de mitjans,
que es realitzaria una reforma integral de l'edifici, tot traslladant els residents i les
treballadores a diferents centres mentre es du a terme, i afirmant que, posteriorment, seran
retornats a l'ICASS. Ara bé, el Govern no ha presentat ni un pressupost ni un projecte tècnic
que confirmi aquesta intenció. Tot i això, afirmen que les obres duraran quatre anys i que es
preveu una inversió d'entre 9 i 12 milions.

Per tot plegat, el grup municipal de la CUP sol·licitem:

- Que l'Ajuntament de Reus insti a la Generalitat de Catalunya a estudiar i prioritzar la
possibilitat d'executar les obres de reforma de l'edifici sense interrompre el servei ni
traslladar cap dels usuaris ni treballadores a altres centres. Tenint en compte que el
mateix immoble disposa d'espai sobrant suficient (dues plantes buides), per a
reubicar els avis, mentre es reformen la resta de plantes.

- Que l'Ajuntament de Reus insti a la Generalitat de Catalunya a elaborar un projecte i
un calendari de les obres en caràcter d'urgència, tenint en compte el retard de més



de 20 anys de la inversió en el manteniment d'aquest edifici, tal com recull el mateix
document del govern.

- Que l'Ajuntament de Reus insti a la Generalitat de Catalunya a redactar i signar un
acord que confirmi l'execució de la reforma en un màxim de quatre anys.


